
  

Sammanträdesprotokoll 
2024-08-28 

 

Fritidsnämnden 

Tid: Onsdagen den 28 augusti 2024 kl. 13:15-16:50 

Plats: Esplanaden, Länken 3 trappor, Stadshuset 

Beslutande: Ari Leinonen (S), ordförande 
Joline Göttfert (M), vice ordförande 
Sylvi Lundberg (S), tjänstgörande ersättare för Åsa Heikka (S) 
Bengt Holm (S) 
Tommy Udd (S), tjg. ersättare för Olivia Lundgren (S) § 43-48 
Anders Hägglund (S) 
Roger Persson (M) 
Christer Lindvall (M) 
Lennart Arvidsson (V) 
Solveig Granberg (C) 
Johan Asplund (MP) 
Astrid Gustavsson (S), tjg. ers. för Olivia Lundgren (S) § 49-50 

Övriga deltagare: Se sidan två 

Utses att justera: Joline Göttfert (M) 
  

 

Sekreterare: Digital signatur      §§ 43-50 

 Elisabeth Anttu 

 

Ordförande: Digital signatur    

 Ari Leinonen (S) 

 

Justerare: Digital signatur    

 Joline Göttfert (M) 

 

 

 BEVIS 

Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 
Organ: Fritidsnämnden 

Sammanträdesdatum: 2024-08-28 

Anslaget har satts upp: 2024-09-03 

Anslaget tas ner: 2024-09-25 

Förvaringsplats: Fritidsförvaltningen, Umeå kommun 

Underskrift: Digital signatur  

 Elisabeth Anttu
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Övriga deltagare 

 

Ej tjänstgörande ersättare 

Tilda Säfvenberg (S), del av § 49, 50 

Astrid Gustavsson (S) § 43-48 

Balder Bergström (S) 

Lars-Olof Uhlin (M) 

Rebecca Lagerstedt (V) 

Malin Forss (C) § 43-46 

Urban Wikman (L) § 43-48, del av § 49 

Robert Barkéus (KD) 

 

Tjänstemän 

Stefan Hildingsson, fritidsdirektör 

Anders Linder, verksamhetschef 

Åsa S Boman, verksamhetschef § 49-50 

Monica Svonni, verksamhetschef 

Monia Sundelin, controller 

Ida Odeblom, fritidskonsulent § 43-46 

Thomas Savilahti, fritidskonsulent § 43-44 

Sofie Wennberg, fritidskonsulent § 43-44 

Rasmus Andegras, kommunikatör 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 
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§ 43 
Diarienr: FN-2024/00006 

Val av justerare, godkännande av dagordning och 

fråga om jäv 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Joline Göttfert (M). 

 

att godkänna sammanträdets dagordning med komplettering av en övrig 

fråga från Lennart Arvidsson (V) som rör kvalitet på motionsspår. 

 

att till protokollet notera att ingen person är jävig. 

Ärendebeskrivning 

Eventuella ändringar i nämndens föredragningslista noteras. En jävig 

person får vaken delta i handläggningen av ärendet eller närvara vid 

nämndens hantering av ärendet. 

Beredningsansvariga 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 
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§ 44 
Diarienr: FN-2024/00034 

Svar på remiss: Plan för Etapp 2, Program för 

tillgänglighet i Umeå kommun 2018-2030 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att godkänna förslag till yttrande enligt nedan. 

Ärendebeskrivning 

Program för tillgänglighet i Umeå kommun 2018 – 2030 beslutades av 

kommunfullmäktige år 2018. Programmet är indelat i tre etapper på 

vardera fyra år. Varje etapp består av två till tre fokusområden. 

 

Plan för etapp 2 har två delar: 

- en beslutsdel som pekar ut vilka nämnder och bolag som, utöver 

kommunstyrelsen, ansvarar för fokusområdena under etapp 2. 

- en bakgrundsdel med övergripande aktiviteter för att uppnå de mål som 

finns för Fysisk miljö, Boende och närmiljö samt Utbildning. 

 

I nuläget är planen att berörda nämnder och bolagsstyrelser omhändertar 

de övergripande aktiviteterna i sina verksamhetsplaner inför år 2025 och 

2026. 

 

Fritidsnämnden berörs av aktivitetsområde fysisk miljö.  

 

Fritidsnämndens yttrande 

Fritidsnämnden har tagit del av de övergripande aktiviteter som tilldelats 

fritidsnämnden under etapp två. 

 

Utifrån den översyn av tillgängligheten som genomförs i etappmålen kan 

eventuella anpassningar vid behov tillgodoses enligt kommunens rutin om 

lätt avhjälpta hinder.  
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Enklare avhjälpta hinder som påvisas i översynen kan åtgärdas av 

respektive verksamhet inom fritidsförvaltningen. 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KSNAU 2024-05-07 § 158 

Plan för Etapp 2, Program för tillgänglighet i Umeå kommun 2018 – 2030 

Beredningsansvariga 

Sofie Wennberg, fritidskonsulent 

Thomas Savilahti, fritidskonsulent 

Beslutet ska skickas till 
strategiskutveckling@umea.se utökad svarstid till 2024-09-03 

 
 

  

mailto:strategiskutveckling@umea.se
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§ 45 
Diarienr: FN-2024/00030 

Svar på remiss: Umeå kommuns reviderade 

energiplan dnr KS-2024/00386 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att fastställa yttrande enligt nedan. 

Ärendebeskrivning 

Enligt Lagen om kommunal energiplanering ska varje kommun ha en 

aktuell plan för tillförsel, distribution och användning av energi. Umeå 

kommuns övergripande målsättningar om klimatneutralitet tillsammans 

med översiktsplanens intentioner om en hållbar och transporteffektiv stad 

ställer höga krav på hållbar produktion och konsumtion av energi. För att 

nå kommunens ambitioner krävs en omställning mot ett robust 

energisystem som kan ses som en möjliggörare för omställning. 

 

Kommunens senaste energiplan antogs 2003. Efter det har mycket hänt i 

vår omvärld som inneburit att kommunen befinner sig i en ny situation där 

en fungerande och robust energiförsörjning är en förutsättning. Detta både 

utifrån ett förändrat geopolitiskt läge och med hänsyn till klimatkrisen som 

driver på industrins omställning och som verkar för en hög 

elektrifieringstakt. 

 

Mot bakgrund av ovanstående finns anledning av att revidera tidigare 

energiplan/energiprogram för att tydliggöra det framtida energisystemets 

roll i omställningen mot våra gemensamma tillväxt- och klimatmål. 

 

Förslaget har tagits fram i samverkan med kommunens verksamheter och 

bolag. Arbetsgruppen som jobbat fram förslaget består av kompetenser 

från Strategisk Utveckling, Umeå Energi och Näringsliv. 

 

Fritidsnämnden har beretts möjlighet att lämna synpunkter på 

energiplanens innehåll och inriktning. Svarstiden var ursprungligen satt till 
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28 juni men fritidsdirektören har varit i kontakt med ansvarig handläggare 

och fritidsnämnden har fått utökad svarstid till 2024-09-03. 

 
Fritidsnämndens yttrande 
Planens syfte är att peka ut strategiska inriktningar för energisystemet som 

möjliggör att kommunen når sina inriktningsmål. Planen omfattar tillförsel, 

distribution och användning av energi. För fritidsförvaltningens del berörs 

vi av den sista delen av kedjan, användning. 

 

Tre områden är identifierade där vi berörs 

1. Hyresgäst i anläggningar med stor energiförbrukning 

2. Elektrifiering av fordonsflottan 

3. Sopsortering 

 

Hyresgäst i anläggningar med stor energiförbrukning 

Förvaltningen är hyresgäst i ett flertal anläggningar som förbrukar betydligt 

mera energi än genomsnittet (simhallar, ishallar och ridhus). Som hyresgäst 

är ansvaret att bedriva verksamheten så energieffektivt som möjligt. Detta 

står i kontrast med att den enskilt största påverkan på energiförbrukningen 

är säsongslängderna. Längden på till exempel säsongerna för is inne och 

ute, uppvärmning av fotbollsplaner, konstsnö och tempererade bad. 

 

Kortare säsongslängder får emellertid stora konsekvenser för 

föreningslivet. Om vi begränsar idrottens möjligheter att träna och framför 

allt tävla kommer vissa idrotter att upphöra på sikt. Från föreningslivets 

sida finns tvärtom förslag på utökade säsongslängder med framför allt en 

åretruntöppen ishall. På liknande sätt kan energi sparas om 

temperaturerna sänks och säsongerna kortas i våra tempererade 

badanläggningar men då minskar antalet badande och kundnöjdheten 

sjunker. 

 

Ett flertal av dessa stora anläggningar har äldre teknik och har behov av 

klimatsmarta fastighetsinvesteringar som skulle sänka energiförbrukningen 

och minska driftstörningarna. 

 

Även med användning av den effektivaste tekniken är största möjligheten 

att minska energiförbrukningen en förkortning av säsongslängderna. 
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Förutom i anläggningar med klimatskal förbrukas energi i större omfattning 

vid tillskapandet av konstgjorda klimat i form av konstsnö och konstis. 

 

Elektrifiering av fordonsflottan 

Den andra punkten i planen som berör fritidsförvaltningen är elektrifiering 

av fordonsflottan. Idag väljs vid leasing av personbilar ett alternativ med 

eldrift när det är möjligt utifrån kostnad. En hårdare styrning mot eldrift 

behöver finansieras. 

 

Utbudet av arbetsmaskiner med eldrift ökar men kostnaderna är höga och 

kapaciteten begränsad. 

 

För att få en helt elektrifierad fordonsflotta krävs en omfattande ökning av 

såväl investeringsbudget som driftbudget. På sikt minskar kostnaderna och 

kapaciteten ökar.  

 

Sopsortering 

Den tredje punkten är avfallssortering. Kravet är att minska andelen sopor 

som går till energiåtervinning genom att sortera allt avfall så andelen 

materialåtervinning ökar. Lagstiftning införs på området vilket bland annat 

innebär att investeringar kommer att göras i sopkärl som underlättar 

sortering även inom friluftslivet. 

 

För fasta anläggningar finns den interna gränsdragningen att 

fastighetsägaren tillhandahåller sopkärl för sortering av verksamhetssopor. 

 

Interna beslut inom förvaltningen 

Inga förändringar av säsongslängder eller badtemperaturer men vi följer 

utvecklingen och tar nya beslut årsvis. Eldrivna fordon och maskiner 

prioriteras i mån av utrymme i budget baserat på bedömning av 

livscykelkostnad. Förslag om åtgärder läggs löpande in i 

verksamhetsplaneringen. 

Beslutsunderlag 

Missiv energiplan, Energiplan Umeå kommun 

Slutrapport Framtidsscenarier Umeå kommun 

Ett klimatneutralt Umeå 2040 slutrapport 
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Beredningsansvariga 

Anders Linder, verksamhetschef 

Fritidsnämndens beslutsordning 

Yrkanden 

Joline Göttfert (M) - Moderaternas yrkande om energiplanen. 

 

Sid 3. 

Rad 4. Ordet ”förnybar” byts ut mot ”fossilfri” 

 

Tillägg efter rad 8. Nytt stycke: 

”Det energipolitiska målet på nationell nivå har ändrats till 100 procent 

fossilfritt (istället för 100 procent förnybart) år 2045. Det möjliggör att 

Sverige kan utveckla mer kärnkraft. Förbudet mot att det endast får finnas 

10 reaktorer samt förbudet mot att de endast får finnas på någon av de tre 

befintliga platserna togs bort den 1 januari 2024. Det innebär att man 

borde börja planera för att på sikt även etablera kärnkraft i norra Sverige.” 

 

Sid 6. 
Andra stycket, rad 1. Ordet ”förnybar” byts ut mot ”fossilfri” 

 

Sid 9. Under rubriken Elektrifiering. 

Rad 3. Tillägg av ordet ”kärnkraft” i meningen ”Det är då viktigt att denna 

tillkommande elproduktion är fossilfri, ex från kärnkraft, vind och sol.” 

 

Tillägg med en punkt, under Påverkansområden för elektrifiering: 

Kärnkraft – Ge förutsättningar för etablering av kärnkraft i länet. 

 
Sid 10. 

Tredje meningen skrivs om enligt följande: ”För att åstadkomma detta 

behövs en förflyttning från fossilberoende transporter till hållbara 

färdmedel som fossilbränslefria bilar samt gång, cykel och kollektivtrafik. 

 

Under Påverkansområde för passageraresor. 

Första punkten ändras till Mindre utsläpp. 

Punkt 3 utgår. 
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Lennart Arvidsson (V) med instämmande av Solveig Granberg (C) och Ari 

Leinonen (S) – avslag till Moderaternas yrkande. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till tjänsteskrivelsens förslag till yttrande. Ordföranden 

finner att fritidsnämnden bifaller yttrandet. Avslag mot bifall till 

Moderaternas yrkande om ändringar i energiplanen. Fritidsnämnden 

beslutar att avslå Moderaternas yrkande. 

Beslutet ska skickas till 
Elin Lindqvist, elin.lindqvist@umea.se, märkning KS-2024/00386 
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§ 46 
Diarienr: FN-2024/00040 

Stöd till insatser för att Umeå ska växa tryggt och 

säkert 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att fastställa riktlinje för stöd till insatser för att Umeå ska växa tryggt och 

säkert enligt förslag i bilaga. 

Ärendebeskrivning 

Umeå växer tryggt och säkert (UVTS) är en brottsförebyggande och 

trygghetsskapande samverkansstruktur som startade 2018. Syftet är att 

möjliggöra gemensamma kraftsamlingar, riktade mot specifika utmaningar 

som hotar Umeås sociala hållbarhet. Samverkan sker internt, mellan 

kommunens olika förvaltningar och bolag, men även externt med andra 

viktiga aktörer som Lokalpolisområdet Umeå, Region Västerbotten, 

näringslivet och civilsamhället. Under UVTS första period 2018-2022 

riktades den gemensamma utvecklingskraften mot att öka tryggheten, 

minska brottsligheten och förebygga tendenser till social oro på ett antal 

olika områden i Umeå. Under 2023 uppdaterades inriktningen på UVTS för 

att bättre motsvara de nya utmaningarna som polis och kommun 

uppmärksammat kopplat till risken för rekrytering av barn och unga in i 

kriminella nätverk (Umeå växer tryggt och säkert Aktivitetsplan 2024-2026, 

s. 5).  

 

Fritidsnämnden tilldelades 1 mnkr i ramtillskott 2024 för att bidra till det 

kommunövergripande arbetet med UVTS där 500 tkr riktas till att utveckla 

På Ungas Hemmaplan och 500 tkr till att samverka med föreningslivet i det 

förebyggande arbetet. Inför 2025 har kommunfullmäktige beslutat att 

tillföra 1 mnkr till fritidsnämnden för att förstärka arbetet med 

föreningslivet avseende Umeå växer tryggt och säkert.  

 

Utgångspunkten är att samverka med föreningslivet genom att stärka det 

arbete de redan gör idag samt stötta föreningar som utöver sitt 
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grunduppdrag också vill ta ett större socialt och förebyggande ansvar, 

arbeta uppsökande och försöka nå ut till barn och unga som inte redan är 

aktiva i föreningslivet.  

 

Målsättningen är:  

• Att få fler barn och unga aktiva i föreningslivet. 

• Att stärka föreningslivet i sin kapacitet att behålla och rekrytera 

barn och ungdomar. 

• Att föreningar skapar ökad möjlighet för fler att delta i aktiviteter 

för att få en meningsfull fritid det vill säga att sänka trösklar in i 

föreningslivet. 

• Att föreningar stärker sin mottagarkapacitet av barn och ungdomar. 

• Att stärka samverkan mellan förvaltningar och andra parter för att 

få till ett långsiktigt arbete med UVTS. 

Stöd till insatser för att Umeå ska växa tryggt och säkert ingår i dagsläget 

inte i Regler för Umeå kommuns stöd till ideella föreningar och riktlinje för 

de medlen behöver därmed beslutas av fritidsnämnden.  

Beslutsunderlag 

Riktlinje för stöd till insatser för att Umeå ska växa tryggt och säkert 

Beredningsansvariga 

Monica Svonni, Verksamhetschef Föreningsbyrå/stab 

Ida Odeblom, fritidskonsulent 

Beslutet ska skickas till 
Föreningsbyrån 
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§ 47 
Diarienr: FN-2024/00019 

Motion 7/2024: Utveckla och utöka Fritidsbankens 

verksamhet i Umeå; Lennart Arvidsson (V) 

Beslut 

Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige  

 

att bifalla den första att-satsen att göra en utredning. 

 

att avslå den andra att-satsen. 

Ärendebeskrivning 

Lennart Arvidsson (V) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige med 

benämningen Utveckla och utöka Fritidsbankens verksamhet i Umeå. 

Motionen lyfter fram att Fritidsbanken i Umeå är en viktig del i att det ska 

finnas ett jämlikt fritids- och idrottsliv genom att få låna utrustning gratis. 

Vidare framhålls att samhället har genomgått en lågkonjunktur som lett till 

ökade kostnader där också idrottsutrustning blir allt kostsammare för 

föräldrar. Motionären anser att Umeå kommun bör se över hur konceptet 

med Fritidsbanken kan utvecklas för att möta det ökade behovet samt att 

Ersboda ska vara ett huvudalternativ för att etablera en till Fritidsbank. 

 

Vänsterpartiet yrkar: 

att Umeå kommun utreder och skapar förutsättningar för att utöka 

Fritidsbankens verksamhet genom att starta en Fritidsbank på Ersboda. 

 

att processen med att etablera Fritidsbanken på Ersboda inleds senast två 

år efter det att motionen antagits av Umeå kommunfullmäktige. 

 

Fritidsnämndens yttrande 

Fritidsbanken Umeå är en ideell organisation som drivs av RF-SISU 

Västerbotten och dess sociala företag Idrottsservice Västerbotten. RF-SISU 

Västerbotten är huvudman för Fritidsbanken Umeå som är medlem i den 

ideella föreningen Fritidsbanken Sverige. Fritidsbankens syfte är att låna ut 

sport- och friluftsutrustning och att göra idrotts- och fritidsaktiviteter 
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tillgängliga för alla, oavsett ekonomiska förutsättningar. Grundpelarna är 

att alla får låna, allt är gratis och att återanvända utrustning. I princip all 

utrustning är skänkt till Fritidsbanken. Butiken finns på Ålidhems centrum 

men delar av verksamheten sker utanför butiken till exempel i samverkan 

med skolor och föreningsliv. 

Finansieringen av Fritidsbanken Umeå hade mellan åren 2018 till 2022 

kortsiktiga lösningar vilket medförde osäkerhet och svårigheter att 

upprätthålla en bra långsiktig verksamhet. Utifrån de ekonomiska 

perspektiven samt att Fritidsbankens arbete går i linje med flera av Umeå 

kommuns mål ingick Umeå kommun ett idéburet offentligt partnerskap, 

IOP, 2023-2025. Syftet med partnerskapet är att utveckla ett långsiktigt 

samarbete och skapa en hållbar finansiering för Fritidsbanken Umeå över 

tid. 

Efter den inkomna motionen har fritidsförvaltningen tillsammans med 

Fritidsbanken Umeå gjort en mindre utredning att ta hänsyn till i en 

eventuell vidare utredning.  

• Fritidsbanken Umeå ser positivt på att etablera en ny Fritidsbank för 

att skapa en socialt hållbar resurs som gynnar både individer och 

samhället som helhet. 

• Butiken på Ålidhem är framgångsrik och efterfrågan är större än vad 

som kan hanteras idag.  

• Butiken på Ålidhem är trångbodd vilket gör att de idag inte kan 

tillvarata all utrustning som lämnas in. 

• Fritidsbanken är en del av den cirkulära ekonomin. Genom att låna 

utrustning istället för att köpa nytt minskas resursförbrukningen 

och bidrar till en mer hållbar framtid.  

• Fritidsbanken Umeå anser att Ersboda är det område de vill 

prioritera. Statistik från 2023 visar att endast 3 % av låntagarna är 

från Ersboda och 47 % från Ålidhem. 

 

Ekonomi 

För att kunna öppna en till Fritidsbank i Umeå krävs förutsättningar såsom 

lokal, personal, medel för löpande kostnader samt ytterligare 

transportmedel. Utifrån kostnader Fritidsbanken har idag för butiken på 

Ålidhem redovisas uppskattade kostnader nedan. Det är både en årlig 
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kostnad samt en trolig kostnad för uppbyggnad av en ny butik. Beräkningen 

baseras på en lokal med en yta på 700 kvm samt nya inventarier. 

Kostnaderna kan bli mindre om lokalytan minskar samt genom att köpa 

begagnade inventarier. 

Årlig kostnad 

Lokal:  1,0 mnkr 

Personal:  1,2 mnkr 

Övriga kostnader: 0,5 mnkr 

Transport:     0,2 mnkr 

Totalt:   2,9 mnkr 

  

Kostnad för uppbyggnad av butik - engångskostnad 

Butiksinredning: 0,5 mnkr 

Byggmaterial: 0,1 mnkr 

Verkstad:  0,2 mnkr 

Totalt:   0,8 mnkr 

 

Sammanfattningsvis krävs det en årlig budget på 2,9 mnkr samt en 

uppstartskostnad på 0,8 mnkr för att öppna en till Fritidsbank i Umeå. Det 

befintliga IOP mellan Umeå kommun och Fritidsbanken Umeå har en årlig 

budget på 1,5 mnkr, främst för personalkostnader. Kommunstyrelsen 

finansierar med 1 mnkr och fritidsnämnden med 0,5 mnkr. Om ett beslut 

tas att starta en till Fritidsbank i Umeå bör den ingå i det redan befintliga 

IOP med en utökning av budget. 

 

Förvaltningen har tolkat den första att satsen som att motionären vill att en 

större utredning ska göras innan kommunen tar beslut om att inrätta en till 

Fritidsbank i Umeå. Fritidsnämnden föreslår därför kommunfullmäktige att 

bifalla den första att-satsen att göra en utredning. 

 

Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå den andra att-satsen. 

Beslutet att etablera en Fritidsbank på Ersboda kan inte tas innan en 

utredning är genomförd. 

Beslutsunderlag 

Motion 7/2024 
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Beredningsansvariga 

Monica Svonni, verksamhetschef Föreningsbyrå/stab 

Fritidsnämnden beslutsordning 

Yrkanden 

Lennart Arvidsson (V) med instämmande av Joline Göttfert (M) och Roger 

Persson (M) – bifall till tjänsteskrivelsens förslag till beslut. 

 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut. Fritidsnämnden 

beslutar att föreslå kommunfullmäktige att bifalla den första att-satsen att 

göra en utredning och att avslå den andra att-satsen. 

Beslutet ska skickas till 
KS diarium 
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§ 48 
Diarienr: FN-2024/00005 

Kurser och konferenser 2024 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att Ari Leinonen (S), Christer Lindvall (M), Lennart Arvidsson (V), Solveig 

Granberg (C) och Lars-Olof Uhlin (M) deltar på Umebrå forum 27 

september. 

Ärendebeskrivning 

Fredag 27 september 2024 arrangeras höstens Umebrå forum. Temat är 

rekryteringen av barn och unga till kriminella nätverk. Arrangemanget 

riktar sig till offentliga och ideella aktörer som deltar i brotts- och 

drogförebyggande arbete. 

 

Återkoppling – vad har skett under 2024? 

I slutet på 2023 varnade polisen i Umeå om ett förändrat beteende bland 

Umeås kriminella, kopplat till etableringen av nationella kriminella gäng. En 

utveckling som i sin tur medför en ökad risk för rekrytering av barn och 

unga in i kriminell verksamhet, något som också märkts av i andra städer. 

 

För att skapa ett lokalt samtal om problemet och få underlag till en skriftlig 

lägesbild bjöd Umeå kommun in till ett Umebrå forum i november 2023. I 

december 2023 publicerades en lägesbild, Nulägesanalys: Barn och unga 

som rekryteras in i gängrelaterad brottslighet – hur ser läget ut i Umeå?, 

som också föreslog riktning på det förebyggande arbetet framåt. 

 

Under höstens Umebrå forum görs en återkoppling av vad som skett sen 

dess. Deltagare kommer få ta del av en uppdaterad problembild – vad har 

förändrats på ett år? – och få information om hur polis och kommun 

tillsammans utvecklat nya insatser för att förebygga att barn och unga dras 

in i kriminell verksamhet. Andra aktörers viktiga roll kommer att lyftas fram 

och hur företag och föreningar kan engagera sig i det förebyggande 

arbetet. 
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Preliminärt program 

Umebrå forum. Barn och unga som rekryteras av kriminella nätverk: vad 

gör vi åt problemet, vad kan vi göra mer? 

Fredag 27 september 2024, klockan 09.00–12.00, Elite hotel Mimer, 

Kungsgatan 75, Umeå 

08.30 – Registrering och fika 

09.00 – Cecilia Ravry och Ulrika Granskog, Umebrå 

Inledning: Vad är Umeå växer tryggt och säkert (UVTS)? Inom ramen för det 

samarbetet, hur har vi agerat på den information vi fick från polis, forskare 

och deltagare under förra Umebrå forum i november 2023? 

09.25 – Elin Bäckström och Sanna Johansson, lokalpolisområde 

Västerbotten 

Uppdaterad lägesbild kring risken för rekrytering av barn och unga i Umeå 

kommun. Vad är utmaningarna hösten 2024? 

09.50 – Anna och Sanna, Kvinno- och tjejjouren i Umeå 

Killars våld mot tjejer hänger ihop med gängkriminalitet: Kvinno- och 

tjejjouren i Umeå lyfter tjejers röster av sexuellt våld i gängkriminell miljö 

10.10 – Paus 

10.30 – Hans Lindberg, ordförande Umebrå och Michael Rystedt, 

lokalpolisområdeschef  

Vikten av samverkan och gemensam kraftsamling för att motverka och 

förebygga nyrekrytering av barn och unga 

10.55 – Anna Eriksson, Föreningen Företagarna, och Frida Davidila, 

Umebrå. 

Näringslivets roll i det förebyggande arbetet: Föreningen Företagarnas 

initiativ 

11.20 – Monica Svonni och Ida Odeblom, Föreningsbyrån, Umeå kommun 

Samverkan med föreningslivet i det förebyggandet arbete med att Umeå 

ska växa tryggt och säkert 

11.40 – Avslutande frågor och reflektioner. 
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Beredningsansvariga 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Nämndsekreteraren anmäler deltagare enligt beslut 
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§ 49 
Diarienr: FN-2024/00003 

Information och rapporter augusti 2024 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att godkänna redovisningen av informationen. 

Ärendebeskrivning 

Välkommen till nämnden 

Ordförande Ari Leinonen (S) hälsar Balder Bergström (S) välkommen som 

ny ersättare i fritidsnämnden och uppmärksammar att Bengt Holm (S) bytt 

roll från ersättare till ledamot i nämnden. 

 

Planeringsdirektiv och budget 2025, tidplan för hösten 

Monia Sundelin, controller, går igenom Planeringsdirektiv och budget för 

2025 som fastställdes i kommunfullmäktige i juni. Nämndens controller 

beskriver också tidplan för höstens arbete och hur nämnden involveras i 

arbetet. 

 

Uppföljning skytte- och boulehall 

Monica Svonni, verksamhetschef, informerar om att avtalet för skytte- och 

boulehallen på I20-området avslutades i juli. Besiktning av lokalerna 

genomfördes i början av augusti. 

 

Förvaltningen fortsätter arbetet med lokalfrågan för bouleverksamheten i 

dialog med Umeå Bouleallians och Fastighetsavdelningen i Umeå kommun. 

 

Lokalanpassningar pågår för att luftskytteverksamheten ska kunna flytta in 

i D-hallen på Umeå Energi Arena (Gammliahallen). Vad gäller tankar om en 

framtida skyttehall deltar Fritid i möten med Skyttealliansen och Mark och 

exploatering kring utvecklingen av området på Klockarbäcken. 
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Pågående arbete med NIS2-direktivet 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare, går igenom information från 

Säkerhetsenheten om hur kommunen arbetar för att förbereda sig för den 

nya cybersäkerhetslagen som föreslås börja gälla 1 januari 2025. 

 

Kvalitet på motionsspår 

Lennart Arvidsson (V) har inför nämnden ställt en fråga kring hur planerna 

ser ut för underhåll av motionsspår. Anders Linder, verksamhetschef, 

beskriver att underhåll av motionsspår görs i samarbete med Gator och 

parker. Förvaltningen ska göra en underhållsplan och kommunicera den till 

Umeå kommuns medborgare. 

 

Fritidsdirektören informerar 

• Ny verksamhetschef Unga 

Matilda Tapani är ny verksamhetschef för Unga och börjar sin tjänst 

1 oktober. Fritidsdirektören är tillförordnad verksamhetschef tills 

Matilda Tapani tillträder sin tjänst. 

• SM-veckan vinter 2026 

Riksidrottsförbundet och Sveriges television har beslutat att erbjuda 

Umeå värdskapet för SM-veckan vinter 2026. Det blir tredje gången 

Umeå arrangerar SM-veckan (vintern 2014. sommaren 2023 och 

vintern 2026). Umeå erbjuds även en option att arrangera SM-veckan 

vinter 2029. 

• Resa till Sydafrika 

Umeå kommun har ett kommunalt partnerskapsprojekt med Cape 

Agulhas i Sydafrika som finansieras med medel från Internationellt 

Centrum för Lokal Demokrati (ICLD). I september åker såväl styrgrupp 

som projektgrupp till Cape Agulhas för ett första partnerutbyte. Cape 

Agulhas kommun och Umeå kommun samarbetar kring att hitta former 

för att utveckla ungdomsdemokrati i respektive kommun. 

 
Rapport från sommaren 
Stefan Hildingsson informerar om de utmaningar förvaltningen haft under 

sommaren med alla bad utom Vallabadet. Åsa S Boman, verksamhetschef, 

beskriver läget utifrån uppmätta halter av legionellabakterier samt 

utmaningar med styrsystem. 
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Beslutsunderlag 

Planeringsdirektiv och budget för 2025 samt plan för 2026-2028 

Bilaga 1 – Investeringsbudget 2025 och plan 2026-2028 

Information till nämnder om pågående arbete om ang. NIS2-direktivet 

Beredningsansvariga 

Stefan Hildingsson, fritidsdirektör 

Monica Svonni, verksamhetschef 

Monia Sundelin, controller 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 
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§ 50 
Diarienr: FN-2024/00004 

Anmälningsärenden/delegationsbeslut augusti 

2024 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att godkänna redovisningen av delegationsbeslut och anmälningsärenden 

för augusti 2024. 

Ärendebeskrivning 

Delegationsbeslut 

Ordförande 

Delegationsbeslut 2024-06-20: Ungdomsdemokratiprojekt ICLD, dnr: FN-

2024/00027-6 

 

Delegationsbeslut 2024-06-20: SM-veckan vinter, dnr: FN-2024/00037-1 

 

Fritidsdirektör 

Delegationsbeslut 2024-05-27: Tillförordnad fritidsdirektör i enskilt ärende, 

dnr: FN-2024/00007-5 

 

Delegationsbeslut 2024-06-04: Bokning av lokaler i kommunala 

anläggningar för Tegs SK Hockeys A-lag, dnr: FN-2024/00007-6 

 

Föreningsbyrån 

Anmälningsärenden augusti, dnr: FN-2024/00004-19 

 

Anmälningsärenden 

Personuppgiftsincidenter 

Under perioden 2024-04-01—06-30 har inga personuppgiftsincidenter 

rapporterats, dnr: FN-2024/00003-20 
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Allmänna ärenden 

Äldrenämndens beslut 2024-05-23 § 62, ”Föreskrift för Umeå kommuns 

pensionärsråd”, dnr: FN-2024/00002-183 

 

Tekniska nämndens beslut 2024-06-13 § 61, ”Utredningsuppdrag 

(tilläggsuppdrag 2022:9) – Kulturskolans behov av långsiktiga lokaler”, 

dnr: FN-2024/00002-202 

 

Kommunfullmäktiges (KF) beslut 2024-06-17 § 89, ”Planeringsdirektiv och 

budget 2025 samt plan 2026-2028”, dnr: FN-2023/00044-12 

 

KFs beslut 2024-06-17 § 92, ”Revidering av reglemente för styrelse och 

nämnder”, dnr: FN-2021/00132-12 

 

KFs beslut 2024-06-17 § 99, ”Fyllnadsval: Ledamot i fritidsnämnden Åke 

Johansson (S)”, dnr: FN-2022/00064-4 

Beredningsansvariga 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 

 
 

 

 


